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Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Plats och tid Vänersalen, Stadshuset kl 18:00-19:50 

Beslutande Se nästa sida 

Övriga deltagande Marcus Johansson, sekreterare 

Utses att justera  

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse,  
 

Sekreterare  Paragrafer §§ 256-276 
 Marcus Johansson  

Ordförande   
 Karin Reboli  

Justerande  
 Leif Andersson Malin Olsson Lundqvist 
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Beslutande Karin Reboli (M), ordförande 
Göte Andersson (M), 1:e vice ordförande 
Gun-Britt Alenljung (S), 2:e vice ordförande 
Johan Abrahamsson (M) 
Richard Thorell (M) 
Lars Carlsson (M) 
Henrik Andersson (M) 
Anette Karlsson (M) 
Lars Samuelsson (M) 
Yvonne Gogolin (M) 
Magnus Runersjö (M) 
Elin Abrahamsson (M) 
John-Gunnar Nilsson (M) 
Katarina Ahlgren Brydzinski (M) 
Anders Bredelius (M) 
Malin Olsson Lundqvist (M) 
Sven Karlsson (M) 
Liselotte Andersson (M) 
Anders Svensson (M) 
Daniel Lång (M) 
Ola Jonegård (M) 
Börje Andersson (M) 
Johan Magnusson (M) 
Anders Karlsson (C) 
Torbjörn Forsell (C) 
Therese Boman Nordlie (C) 
Sven-Inge Eriksson (KD) 
Ida Ekeroth Clausson (S) 
Janne Jansson (S) 
Linnéa Wall (S) 
Sebastian Ekeroth Clausson (S) 
Anita Olausson (S) 
Leif Udéhn (S) 
Nils Farken (S) 
Marianne Johansson (S) 
Leif Andersson (S) 
Ninni Larsson (S) 
Katarina Udéhn (S) 
Lillemor Ågren (S) 
Marie Molin (S) 
Arne Andersson (S) 
Britta Wänström (V) 
Marie Engström Rosengren (V) 
Lisa Wallenstein (V) 
Bo Heijl (SD) 
Pontus Ragnarsson (SD) 
Joakim Wahlström (SD) 
Beatrice Barck (SD) 
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 ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-12-18 

Anslagsdatum 2023-12-21 Anslaget tas ner 2024-01-12 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 
  

 Marcus Johansson  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 256 Dnr 2023/00019 

Anmälningsärenden 
  

Anmälan av tekniska nämnden beslutade medborgarförslag 
 

På uppdrag av kommunfullmäktige har tekniska nämnden beslutat om följande 
medborgarförslag: 

 
• Medborgarförslag om att sätta upp bänkar mellan Mariestads 

Segelklubb och Karlsholme, Mariestad (KS 2023/412) 

Förslaget ansågs vara besvarat med hänvisning till de åtgärder och planer 
om att köpa in och placera ut bänkar som redan finns för Karlsholme 
och andra gångstråk i Mariestad. 

 
• Medborgarförslag om att bygga ut lekplatsen vid Café Holmen, 

Mariestad (KS 2023/411) 

Förslaget ansågs vara besvarat med hänvisning till de åtgärder och 
planer som redan nu finns för lekplatsen vid Café Holmen, exempelvis 
den rullstolsgunga som redan är anskaffad. 
 

____________________________________________________ 
Tolkförmedling Väst - Budget och verksamhetsplan 2024-2026 (2023/332) 
Kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har antagit en budget och 
verksamhetsplan för 2024-2026. 
 
Tolkförmedling Väst - Delårsrapport 2023 (2023/637) 
Kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har inkommit med en delårsrapport 
för 2023. Av kommunallagen (2017:725) 11 kap. 16 § framgår att minst en 
delårsrapport ska upprättas för verksamheten och att den ska anmälas i 
medlemskommunernas fullmäktigeförsamlingar. 
 
______________________________________________________ 
 
Socialnämndens redovisning av ej verkställda beslut, kvartal 3 2023 (KS 
2023/329) 
Under aktuellt kvartal var ett beslut icke verkställt avseende kontaktfamilj. 
Ytterligare två beslut avseende kontaktpersoner var under aktuell period icke 
verkställda men där sökande valt att avsluta insatsen. 
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Äldre- och omsorgsnämndens redovisning av ej verkställda beslut, kvartal 3 
2023 (KS 2023/329) 
Under aktuellt kvartal fanns åtta ej verkställda beslut om boende för 
vuxna enligt LSS, ett ej verkställt beslut om daglig verksamhet enligt LSS, 
ett ej verkställt beslut om kontaktperson enligt LSS och två ej verkställda 
beslut om särskilt boende för äldre enligt SoL. En av personerna som fått 
beslut om boende enligt LSS har erbjudits boende men tackat nej på 
grund av specifika krav. Två beslut om boende enligt LSS har verkställts 
under kvartalet. Två personer som fått beslut om särskilt boende enligt 
SoL har erbjudits boende men har tackat nej på grund av specifika krav. 
En person med beslut om boende och daglig verksamhet har erbjudits 
insatserna i augusti men har valt att vänta till 1 november.  

 

Beslut om efterträdarval (KS 2023/466) 
Länsstyrelsens beslut om efterträdarval för ledamot i kommunfullmäktige 
Henrik Karlsson, Moderaterna anmäls. Som ny ledamot har Amin Safar, 
Moderaterna utsetts. Som ny ersättare efter Safar har Elsa Friscop, 
Moderaterna utsetts.  

Länsstyrelsens beslut om efterträdarval för ersättare i kommunfullmäktige 
Thomas Ekholm, Sverigedemokraterna anmäls. Som ny ersättare har 
Marina Stell Lundqvist, Sverigedemokraterna utsetts.  

______________________________________________________ 

Öppet brev från personalen till styrelsen och ägarna för VänerEnergi AB 
(KS 2023/621) 
 

Handlingarna anmäls i kommunfullmäktige och läggs till handlingarna. 

 

Expedieras till: 
Tekniska nämnden 
Socialnämnden 
Äldre- och omsorgsnämnden 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 257 Dnr 2023/00463 

Frågor och interpellationer 
  

Inga frågor eller interpellationer har inkommit till dagens sammanträde.  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 258 Dnr 2023/00589 

Finanspolicy för Mariestads kommunkoncern 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta upprättat förslag till finanspolicy för 
Mariestads kommunkoncern. 

2. I och med ovanstående beslut upphör den tidigare finanspolicyn, som 
beslutades av kommunfullmäktige den 30 november 2020 (§ 115), att gälla. 

Bakgrund 

Utifrån att kommunfullmäktige beslutade om kommunkoncern med 
moderbolag, Mariestads Stadshus AB sker en översyn av tidigare beslutade 
styrdokument. Detta har medfört en revidering och framtagande av ny 
finanspolicy för kommunkoncernen. I samband med översynen av 
finanspolicyn har det uppmärksammats ett behov av ett styrdokument för 
placeringar. Detta har medfört att finanspolicyn har gjorts om i sin helhet. För 
att ge en möjlighet till jämförelse med tidigare beslutad finanspolicy bifogas 
denna.  

Syftet med en finanspolicy för kommunkoncernen är att kommunfullmäktige 
anger övergripande målsättningar för finansverksamheten för att optimera 
kommunkoncernens finansiella förutsättningar. Moderbolaget, Mariestads 
stadshus ska i sitt uppdrag från kommunfullmäktige säkerställa att 
koncernbolagen och kommunkoncernen följer beslutad finanspolicy. 
Finanspolicyn ska beslutas i bolagens styrelser. 

De främsta förändringarna från gällande finanspolicy är kapitalförvaltningen 
med kort- och långfristiga mål. Revidering har gjorts inom de tillåtna intervallen 
för ränta- och kapitalbindning, här har en minskning gjorts för att minimera 
risken med stora förfall vid samma tidpunkt. 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Bolagsordningen bedöms i sig inte ha någon miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 
Bolagsordningen bedöms i sig inte ha någon social påverkan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
En koncern gemensam finanspolicy medför en optimering av finansiella 
förutsättningar utifrån ett helhetsperspektiv. Vilket medför goda förutsättningar 
för att uppnå kommunfullmäktiges mål för god ekonomisk hushållning. 
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Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks § 302/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-08 

Tjänsteskrivelse finanspolicy 

Förslag till Finanspolicy för Mariestads kommunkoncern 

Finanspolicy för Mariestads kommun och dess bolag 

 

Expedieras till: 

Kommundirektör Susanne Wirdemo 

VD Jonas Johansson 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 

Ekonomidirektör Christina Olsson 

VD Mariehus AB 

VD VänerEnergi AB 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 259 Dnr 2021/00129 

Beslut om antagande: Detaljplan för Äskekärr 1:9 m.fl., 
Askevik, Mariestads kommun 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för del av Äskekärr 1:9 m.fl., 
Askevik, Mariestads kommun. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 mars 2011 (§ 106) om planuppdrag för 
Askeviks campingområde efter begäran om planbesked från fastighetsägaren. 
Avsikten med planläggningen var att möjliggöra byggnation av nya fritidshus, 
utveckling av camping med fler stugor med mera. 

Ett förslag till detaljplan var föremål för samråd under vinter/vår 2016. 
Därefter har förslag till detaljplan även varit föremål för granskning under våren 
2021 samt ytterligare en granskning hösten 2022. Mellan samråd och granskning 
har kommunen bestämt att området utgör kommunalt verksamhetsområde för 
vatten- och spillvattentjänster vilket fått påverkan på tidplanen för planprojektet 
samt planens utformning. Vidare delades det ursprungliga planområdet upp i 
två detaljplaner. 

Efter granskningen våren 2021 har planen bearbetats vidare utifrån inkomna 
synpunkter och önskad utveckling av området. Bland annat har 
planeringsunderlag i form av översvämningsutredning och redovisning av 
geotekniska planeringsfrågor kompletterats. Planområdets omfattning har också 
förändrats. Med anledning av förändringarna har planenheten bedömt att 
planen bör granskas på nytt innan den antas i enlighet med 5 kap. 24 § plan- 
och bygglag (2010:900). Den nya granskningen genomfördes hösten 2022. 

Efter den senaste granskningen har planen på nytt bearbetats utifrån inkomna 
synpunkter om bland annat en skyddsvall men även på grund av önskemål från 
fastighetsägare. Detta har lett till att planområdets utformning återigen 
förändrats men i mindre omfattning. Planenhetens bedömning är att 
detaljplanen nu är aktuell att kunna antas.  

Detaljplanen syftar till att i enlighet med LIS-planen (2011) och kommunens 
översiktsplan (2018) möjliggöra en utveckling av Askeviks norra 
fritidshusområde genom att skapa större byggrätter för de befintliga bostäderna 
samt skapa nya byggrätter.  

Den ursprungliga planen från samrådsskedet delades till det första 
granskningsskedet upp i två detaljplaner. Anledningen till detta var att området 
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är stort och berör olika fastighetsägare och exploatörer. Inför den andra 
granskningen ändrade planen återigen utformning och innefattades av alla 
befintliga bostäder samt campingen. Med andra ord återgick den i stora drag till 
den ursprungliga utformningen men med undantag från den oexploaterade 
delen på fastigheten Äskekärr 1:9 längst i söder. Detta med anledning av 
strandskyddsfrågan. Till antagande har justeringar i plankartan återigen 
genomförts och det har återigen blivit en nordlig och sydlig del men med 
skillnaden att campingområdet lyfts ur detaljplanen efter önskemål av 
fastighetsägaren. Delen norr om campingen antogs under sommaren och vann 
laga kraft den 21 juli 2023 och det är således den södra delen som nu ska antas 
vilken har återfått sitt tidigare namn som den hade vid det första 
granskningsskedet. Den nya uppdelningen grundades i hur genomförandet av 
åtgärder på allmän plats för att inte riskera översvämning till följd av höjda 
vattennivåer i Vänern skulle säkerställas. 

Den oexploaterade delen på fastigheten Äskekärr 1:9 har inte återgått till aktuell 
plan utan utgör ett separat ärende (Ks 2023/468) som just nu är utskickat för 
planeringsbesked hos länsstyrelsen.  

Inkomna synpunkter från den senaste granskningen har sammanställts och 
kommenterats i ett granskningsutlåtande.  

Bedömning ur miljömässig dimension 
Planförslaget bidrar till utveckling av kommunen och anpassning till befintliga 
miljömässiga värden har gjorts vilket uttryckts genom att allmänna platser för 
natur avsatts i planen. Dessa markområden kan användas för rekreation, 
utevistelse och lek. Vidare fungerar dessa som spridningskorridorer för djur- 
och växtliv samt ekosystemtjänster.  

Bedömning ur social dimension 
Planförslaget bidrar till utveckling av stugområdet och möjliggör nya bostäder 
för nya och befintliga kommuninvånare. I planen har allmänna platser för natur 
lagts ut för att upprätthålla en grönstruktur i området och kunna användas för 
utevistelse, rekreation med mera. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Kostnaden för framtagande av detaljplanen har hanterats inom planenhetens 
budgetram. I samband med att detaljplanen genomförs och byggnation sker 
kommer planenheten få intäkter i form av planavgifter. Iordningställande av 
allmän plats sker av privat exploatör. Det uppstår inga kostnader i 
plangenomförandet som kommunen är ansvarig för. Detaljplanen innebär 
möjlighet att bygga nya bostäder som i sin tur innebär möjlighet för fler att 
bosätta sig i kommunen vilket innebär ökade skatteintäkter vilket bedöms 
positivt ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks § 307/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-08 

Planarkitektens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-08 

Plankarta med bestämmelser (antagandehandling) 

Planbeskrivning (antagandehandling) 

Granskningsutlåtande 

PM vägtrafikbuller 

Riskbedömning 

Geoteknisk undersökning 

Översvämningsanalys – Mariestad Askevik 

PM Stranderosion 

Fastighetskonsekvensbeskrivning 

 

Expedieras till: 
Planarkitekt August Eriksson 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-12-18 

Sida 12 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 260 Dnr 2023/00218 

Begäran från utbildningsnämnden att få gå med underskott 
2023 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige godkänner utbildningsnämndens begäran om att få gå 
med underskott 2023 om maximalt 10,3 miljoner kronor. 

Bakgrund 

Enligt kommunens ekonomistyrningsprinciper ska ekonomienheten årligen 
upprätta två prognoser för nämndernas verksamheter. Prognoserna ska 
upprättas efter mars och augusti. Prognoserna upprättas i syfte att följa upp 
nämndernas och kommunens ekonomi så att den följer antagen budget. 
Kommunstyrelsen har uppsynsplikt över nämndernas ekonomi. Vid avvikelser 
från budget ska nämnden upprätta en åtgärdsplan för att beskriva de åtgärder 
som ska vidtas för att uppnå en budget i balans.  

Kommunstyrelsen beslutade den 23 oktober 2023 (§ 268) att de nämnder som 
prognostiserar ett underskott gentemot budget ska återkomma med förslag på 
åtgärder för innevarande år. Åtgärderna ska skriftligen återredovisas till 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Utbildningsnämndens prognos i augusti 2023 vid delårsbokslutet visar ett 
underskott på 10,3 miljoner kronor och därav ska åtgärder beskrivas.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 29 maj 2023 (§ 120) beslutades om 
omfördelning av budgetramar 2023 med syftet att uppnå en god ekonomisk 
hushållning på längre sikt utifrån finansiella mål. I detta beslut minskades 
Utbildningsnämndens ram med 12 miljoner kronor. Vid Utbildningsnämndens 
sammanträde den 29 augusti 2023 (§ 130) beslutades att minska nuvarande 
barn-, elevpeng och programpeng för förskola, grundskola och gymnasieskola 
för tiden oktober, november och december 2023. Nya prislistor fastställdes vid 
Utbildningsnämndens sammanträde den 19 september 2023. 

Utbildningsnämnden beslutade den 21 november 2023 tillskriva 
kommunfullmäktige med begäran om att utbildningsnämnden får gå med 
underskott år 2023. 

Vid delårsprognosen visades ett resultat om 21,8 mkr som kan jämföras med 
det budgeterade resultatet om 7 mkr. Vid prognosen uppvisades en positiv 
skatte-och statsbidragsprognos som vid kommande prognos har minskats med 
4,5 mkr. Utifrån den kännedom som finns idag kvarstår årsprognoserna sedan 
delårsrapporten. Efter delåret har osäkerhetsfaktorer tydliggjorts som kan 
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påverka förutsättningarna ytterligare. Det som framkommit är osäkerheter 
kopplade till ökade elkostnader och snöröjning om väderleken blir fortsatt kall i 
december månad. Osäkerhet finns också om Utbildningsnämnden kommer att 
klara av en effektivisering med 3,3 mkr för att nå den årsprognos som 
framlades i delårsbokslutet om minus 10,3 mkr. 

Resultatet utifrån ovannämnda förutsättningar blir då 17,3 mkr vilket är 10 mkr 
bättre än budget men är endast 1% av skatter och bidrag.  

Bedömning ur miljömässig dimension 
Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan 
utifrån denna dimension.   

Bedömning ur social dimension 
Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan 
utifrån denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Utbildningsförvaltningen bedömer att den ekonomiska fördelningen mellan 
enheterna utifrån antagen resursfördelningsmodell följer avsikten med att 
tillgodose en likvärdig utbildning för barn och elever utifrån denna dimension. 
En likvärdig utbildning där barn och elever ges förutsättningar till fullföljd 
utbildning och därmed förebygga risken för utanförskap i samhället på sikt. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Lisa Wallenstein (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks 322/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-24 

UN § 186/23 

Åtgärder budget 2023 

Expedieras till: 

Utbildningsnämnden 

Utbildningschef, Maria Appelgren 

Ekonomiavdelningen 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 261 Dnr 2023/00434 

Reviderad taxa för miljöbalken 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för miljöbalken. 

2. Taxan ska gälla från och med 2024-01-01. 

 

Taxan ersätter tidigare taxa, antagen av kommunfullmäktige (§ 101/17). 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter för vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Britta Wänströms (V) yrkande.  

 Bakgrund 

Miljö- och byggnadsnämndens är Mariestads, Törebodas och Gullspångs 
operativa tillsynsmyndighet enligt miljöbalken, och ska på eget initiativ eller 
efter anmälan bedriva den tillsyn som behövs för att miljöbalkens regler ska 
följas. Tillsyn och prövning enligt miljöbalken ska enligt Sveriges riksdag 
bekostas av den som bedriver en verksamhet eller vidtar en åtgärd som kräver 
sådan tillsyn. Kommunerna har därför taxor för sin tillsynsverksamhet enligt 
miljöbalken som tillsammans med tillförd skatteram bekostar verksamheten.  

Under år 2021 genomförde Länsstyrelsen i Västra Götaland en revision av 
miljö- och byggnadsnämndens verksamhet. Vid revisionen framkom att tillsyn 
och kontroll enligt miljöbalken inte utförts i tillräcklig omfattning. En 
bidragande orsak är låga taxenivåer som inte kan finansiera tillräckligt antal 
tjänster för att möta tillsynsbehovet.  

Förvaltningens har utarbetat ett förslag på nya taxa baserad på Sveriges 
Kommuners och Regioners modell för behovsbaserad i syfte att kunna anställa 
en större personalram för tillsyn enligt miljöbalken. Miljö och 
byggnadsnämnden beslutade 2023-08-24 (§ 86) att förslå kommunfullmäktige 
att anta förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade den 6 september 2023 (§ 291) beslut 
om att ärendet skulle överlämnas till MTG-styrgrupp för dialog och förslag till 
ställningstagande. MTG-styrgrupp har vid sammanträde 2023-10-31 
rekommenderat kommunfullmäktige i Mariestad, Töreboda och Gullspångs 
kommuner att anta den nya taxemodellen men i stället för miljö och 
byggnadsnämndens förslag om timpris begränsa uppräkningen till 2023 års nivå 
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med KPI-uppräkning, för att i stället stäva efter att nå en debiterbar tid om 70 
procent. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Den nya taxan ger högre intäkter som kompenserar för den allmänna 
prisutvecklingen. Taxan bedöms inte på kort sikt medge att ytterligare 
tjänstepersoner kan anställas, utan behovet ska i stället uppnås genom 
utvecklade arbetsmetoder där miljöenheten ska stäva efter att nå 70 procent 
debiterbar tid. 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Med utökad bemanning och/eller förändrade arbetsmetoder kan miljö- och 
byggnadsnämnden utföra den tillsyn det finns behov av vilket bidrar till en 
hållbar utveckling i Mariestad, Töreboda och Gullspång.  

Bedömning ur social dimension 
Ingen bedömning är gjord ur denna dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) yrkar att kommunfullmäktige antar miljö- och 
byggnadsnämndens förslag på miljöbalkstaxa. 

Johan Abrahamsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag.  

Ordförande ställer proposition på Britta Wänströms (V) yrkande och 
kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Underlag för beslut 

Ks § 309/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-10 

Anteckning MTG-styrgrupp 2023-10-31 

Ksau § 291/23 

MBN § 86/23 

Taxa miljöbalken med bilagor Mariestad Töreboda Gullspång 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 262 Dnr 2023/00435 

Reviderad taxa för offentlig kontroll enligt livsmedelslagen 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för offentlig kontroll av 
livsmedel. 

2. Taxan ska gälla från och med 2024-01-01. 

 

Taxan ersätter tidigare taxa, antagen av kommunfullmäktige (§ 4/20). 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter för vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Britta Wänströms (V) yrkande.  

Bakgrund 

Miljö- och byggnadsnämnden är Mariestads, Törebodas och Gullspångs 
kontrollmyndighet för offentlig kontroll enligt livsmedelslagen. Offentlig 
livsmedelskontroll ska enligt Sveriges riksdag bekostas av den som bedriver en 
verksamhet som kräver sådan kontroll. Kommunerna har därför en taxa för 
offentlig kontroll av livsmedel som tillsammans med tillförd skatteram bekostar 
verksamheten. Från och med 2024 ska alla avgifter för offentlig 
livsmedelskontroll debiteras efter utförd kontroll, till skillnad från kommunens 
nuvarande taxa med förskottsbetalning vid årets början.  

Under 2021 genomförde Länsstyrelsen i Västra Götaland en revision av miljö- 
och byggnadsnämndens verksamhet. Vid revisionen framkom att kontroll enligt 
livsmedelslagen inte utförts i tillräcklig omfattning. En bidragande orsak är låga 
taxenivåer som inte kan finansiera tillräckligt antal tjänster för att möta 
kontrollbehovet. 

Förvaltningens har utarbetat ett förslag på nya taxa baserad på Sveriges 
Kommuners och Regioners modell för behovsbaserad taxa i syfte att kunna 
anställa en större personalram för offentlig tillsyn enligt livsmedelslagen. Miljö 
och byggnadsnämnden beslutade 2023-08-24 (§ 87) att föreslå 
kommunfullmäktige att anta förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade 2023-09-06 (§ 292) beslut om att 
ärendet skulle överlämnas till MTG-styrgrupp för dialog och förslag till 
ställningstagande. MTG-styrgrupp har vid sammanträde 2023-10-31 
rekommenderat kommunfullmäktige i Mariestad, Töreboda och Gullspångs 
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kommuner att anta den nya taxemodellen men i stället för miljö och 
byggnadsnämndens förslag om timpris begränsa uppräkningen till 2023 års nivå 
med KPI-uppräkning, för att i stället sträva efter att nå en debiterbar tid om 70 
procent. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Den nya taxan ger högre intäkter som kompenserar för den allmänna 
prisutvecklingen. Taxan bedöms inte på kort sikt medge att ytterligare 
tjänstepersoner kan anställas, utan behovet ska i stället uppnås genom 
utvecklade arbetsmetoder där miljöenheten ska stäva efter att nå 70 procent 
debiterbar tid. 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Med utökad bemanning och/eller förändrade arbetsmetoder kan miljö- och 
byggnadsnämnden utföra den tillsyn det finns behov av vilket bidrar till en 
hållbar utveckling i Mariestad, Töreboda och Gullspång.  

Bedömning ur social dimension 
Ingen bedömning är gjord ur denna dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) yrkar att kommunfullmäktige antar miljö- och 
byggnadsnämndens förslag på taxa för offentlig kontroll enligt livsmedelslagen. 

Anette Karlsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag.  

Ordförande ställer proposition på Britta Wänströms (V) yrkande och 
kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Underlag för beslut 

Ks § 310/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-10 

Anteckning MTG-styrgrupp 2023-10-31 

Ksau § 292/23 

Taxa för offentlig kontroll livsmedel Mariestad Töreboda Gullspång 

Mbn § 87/23 
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Expedieras till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Miljö- och byggnadsnämnden  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 263 Dnr 2023/00609 

Uppsägning av gemensamma nämnder och andra 
samverkansavtal inom MTG 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att Mariestads kommun säger upp och 
avslutar de gemensamma nämnderna inom MTG (Avtalen inom och 
utom avtalsnämnd, Miljö- och byggnadsnämnden, lönenämnden, IT-
nämnden samt Tekniska nämnden) samt övriga samarbeten. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att meddela Töreboda och Gullspång att 
säga upp samtliga avtal. 

 

Reservation  

Samtliga ledamöter för socialdemokraterna och vänsterpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Janne Jansson (S) med fleras yrkande.  

 

Protokollsanteckning 

Anders Karlsson (C) lämnar in en protokollsanteckning, se bilaga 1. 

Bakgrund 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 4 december 2023 § 315 beslutade 
kommunstyrelsen föreslå att kommunfullmäktige beslutar att Mariestads 
kommun säger upp och avslutar de gemensamma nämnderna inom MTG 
(Avtalen inom och utom avtalsnämnd, Miljö- och byggnadsnämnden, 
lönenämnden, IT-nämnden samt Tekniska nämnden) samt övriga samarbeten. 

Samt att kommunfullmäktige beslutar att meddela Töreboda och Gullspång att 
säga upp samtliga avtal. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Henrik Andersson (M) tillstyrker med instämmande av Johan Abrahamsson 
(M), Sven-Inge Eriksson (KD) och Malin Olsson Lundqvist (M)  
kommunstyrelsens förslag.  
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Janne Jansson (S) yrkar med instämmande av Sebastian Ekeroth Clausson (S), 
Marie Engström Rosengren (V), Leif Udéhn (S), Nils Farken (S) och Linnéa 
Wall (S) avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Anders Karlsson (C) begär att få lägga en protokollsanteckning vilket godkänns 
av ordföranden.  

 

Ordförande ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag mot 
avslag på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning 
Omröstning begärs och verkställs.  

Omröstningsproposition 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. Bifall till 
kommunstyrelsens förslag och avslag på kommunstyrelsens förslag. Ordförande 
fastställer följande omröstningsproposition. 

Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja.  

Den som vill avslå kommunstyrelsens förslag röstar nej.  

Omröstningsresultat 
Med 27 ja-röster, 18 nej-röster och 3 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. Omröstningsresultatet redovisas i sin helhet i bilaga 2 .  

 

Underlag för beslut 

Ks § 315 

Expedieras till: 

Susanne Wirdemo, kommundirektör  

Töreboda kommun 

Gullspångs kommun 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 264 Dnr 2023/00436 

Revidering av reglemente för miljö- och byggnadsnämnden 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta föreslagna ändringar i reglemente för 
miljö- och byggnadsnämnden. 

Beslutet träder i kraft under förutsättning av övriga medlemskommuner fattar 
motsvarande beslut. 

Bakgrund 

Genom en ändring av lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg 
(LÅFF) ska kommunerna sedan 1 maj 2023 bedriva tillsyn över att vissa 
fritidsbåtshamnar har möjlighet att ta emot avfall enligt regelverket.  

Kommunen ska även godkänna de avfallshanteringsplaner som 
fritidsbåtshamnarna har skyldighet att upprätta. Eftersom det är ett nytt 
uppdrag behöver kommunens reglemente revideras så att uppgiften delegeras 
till nämnd. Det är förvaltningens bedömning att uppgiften ska tillhöra miljö- 
och byggnadsnämnden.  

I nämndens reglemente har § 12 tillkommit, där det framgår att: 

Miljö- och byggnadsnämnden ska svara för tillsyn som ankommer på 
medlemskommunerna enligt Lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från 
fartyg.  

I samband med denna revidering har även några redaktionella ändringar gjorts i 
övrig text.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade den 6 september 2023 (§ 293) beslut 
om att ärendet ”Revidering av reglemente för miljö- och byggnadsnämnden” 
skulle överlämnas till MTG-styrgrupp för dialog och förslag till 
ställningstagande. MTG-styrgrupp har vid sammanträde 2023-10-31 
rekommenderat kommunfullmäktige i Mariestad, Töreboda och Gullspångs 
kommuner att anta reglementet. 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 
Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 
Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks § 311/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-01 

Ksau § 293/23 

Mbn § 88/23 

Förslag till reglemente för miljö- och byggnadsnämnden 

 

Expedieras till: 
Miljö- och byggnadsnämnden 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 265 Dnr 2023/00567 

Reviderad Brandskyddspolicy för Mariestads kommun 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad Brandskyddspolicy för 
Mariestads kommun. Brandskyddspolicyn ersätter i och med detta beslut 
tidigare antagen Brandskyddspolicy. 

Bakgrund 

Brandskyddsarbete bedrivs regelbundet inom kommunens sektorer och bolag. 
Behov finns av att ta fram en enhetlig Brandskyddspolicy för att tydliggöra hur 
brandskyddsarbetet ska bedrivas och för att skapa en enhetlighet. Därför har 
Räddningstjänsten Skaraborg tagit initiativ till att ta fram en enhetlig policy för 
kommunerna som ingår i räddningstjänstförbundet.  

Enligt Lagen om skydd mot olyckor ska ägare och den som bedriver 
verksamhet i en fastighet ansvara för brandskyddet. För att uppfylla kraven i 
lagstiftningen ska ett systematiskt och kontinuerligt brandskyddsarbete 
bedrivas. 

Räddningstjänsten Skaraborg har tagit fram ett förslag till policy för det 
systematiska brandskyddsarbetet. Policyn är allmänt hållen för att passa alla 
berörda kommuner inom Räddningstjänstförbundet. 

Kommunfullmäktige beslutade den 25 januari 2021 (§ 6) att anta 
Brandskyddspolicy för Mariestads kommun. Tidigare Brandskyddspolicy inom 
Räddningstjänsten Östra Skaraborgs medlemskommuner har reviderats, enbart 
med avseende på utseende med anpassning till Räddningstjänsten Skaraborg 
och vilka kommuner som ingår. Inga ändringar har gjorts av sakinnehållet. 

Målsättningen med policyn är följande: 

• Brand ska inte uppstå i kommunal verksamhet. Om brand ändå uppstår 
ska ingen omkomma eller skadas av branden och de ekonomiska 
skadorna ska begränsas.  

• Alla anställda ska ha förståelse och känna ansvar för brandskyddet i 
verksamheten. Medarbetare ska vara så insatta i brandskyddet att brister 
upptäcks och åtgärdas i det dagliga arbetet.  

• Kommunen ska skydda och förvalta kommunens fasta egendom med 
brandsäkerhet i beaktning.  

• Brandskyddspolicyn innebär bland annat följande: 
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• För varje verksamhet ska finnas en brandskyddsorganisation och 
ansvarsfördelning. 

• Brister i brandskyddet ska upptäckas och åtgärdas 

• Medarbetare ska utbildas och övas 

• Information ska ges till skolelever 

• Risk för anlagda bränder ska minskas 

• Rapportering ska göras av inträffade incidenten 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 
Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks 313/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-30 

Reviderad Brandskyddspolicy Räddningstjänsten Skaraborg 

Reviderad Brandskyddspolicy Mariestads kommun 

 

Expedieras till: 

Räddningstjänsten Skaraborg 

Niklas Brandt, säkerhetsskyddschef 

VänerEnergi AB 

Mariehus AB 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 266 Dnr 2023/00513 

Reviderad förbundsordning Räddningstjänsten Skaraborg 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad förbundsordning för 
Räddningstjänsten Skaraborg, att gälla från och med 2024-01-01. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 
likalydande beslut. 

Bakgrund 

Räddningstjänsten Skaraborgs förbundsordning 17 § anger att ändring av eller 
tillägg till förbundsordningen ska beredas av förbundsdirektionen och antas av 
förbundsmedlemmarnas respektive kommunfullmäktige. 

Direktionens budgetbeslut 2024 innebär att förbundet tillförs ekonomiska 
medel att utöka vaktstyrkan i Skövde, vilket påverkar kostnadsfördelningen i 
sådan utsträckning att direktionen beslutat att revidera förbundsordningen  

§10 – Kostnadstäckning, för att antas av respektive medlemskommuns 
fullmäktige.  

I samband med revideringen har ytterligare justeringar av förbundsordningen 
gjorts enligt bifogade noter: 

Sida 1:  

Bakgrund har kortats ned. Skrivning om utökning av förbundet från 2023-01-
01 borttaget.  

Sida 3:  

§ 8 - Förbundsdirektör har ersatts med förbundschef.  

§ 10 - Procentuell fördelning för resp. medlemskommun har reviderats utifrån 
beslut om utökning av vaktstyrkan i Skövde.  

Sida 5:  

§15 – Revidering har gjorts så att fastställd budget ska göras för nästkommande 
år med en plan för därefter kommande tvåårsperiod. (Tidigare stod kommande 
treårsperiod) 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Ingen bedömning är gjord ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 
Ingen bedömning är gjord utifrån social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Budgetjusteringen genererar en ökning om 0,4 procent vilket motsvarar cirka  

3 000 kronor för 2024 för Mariestads kommun. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks § 314 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Protokollsutdrag direktionen 

Reviderad förbundsordning 

Revisionsnoter 

RS budget 2024 

Expedieras till: 

Räddningstjänsten Skaraborg 
Budget controller Ida Nilsson 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 267 Dnr 2023/00337 

Motion om solceller på kommunens tak 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att fastighetsavdelningen har utrett frågan om 
solceller på kommunala tak. Lämpliga platser för markplacerade solceller ingår i 
framtagning av solbruksplan till vilken kommunstyrelsen beslutat att avsätta 
medel till (§ 211/23). 

Fullmäktige konstaterar vidare att VänerEnergi AB är involverade i arbetet med 
solcellspark på Bångahagen samt att kommunens klimat- och energirådgivare 
ger kostnadsfri rådgivning gällande solceller till både företag och privata 
fastighetsägare. 

Kommunfullmäktige anser därmed motionen vara besvarad. 

Bakgrund 

Förtroendevald Therese Boman Nordlie (C) har inkommit med en motion om 
att installera solceller på kommunens tak och att ta fram lämpliga platser för 
markplacerade solceller. Kommunfullmäktige har överlämnat förslaget till 
tekniska nämnden för beredning (§ 142/23).  

Fastighetsavdelningen har utrett lämpliga tak samt lämplig mark nedan. 
Lämpliga tak för solceller.  

Fastighet Installerad  effekt   Kostnad  

Kvarnstens skolan  30 kilowatt  400 000 kronor 

Grangärdets skola  30 kilowatt   400 000 kronor  

Centralköket   40 kilowatt  500 000 kronor 

Högelidskolan  40 kilowatt  500 000 kronor 

Kommunförrådet  30 kilowatt   400 000 kronor 

Yttre hamnen ställplatser  30 kilowatt   400 000 kronor 

Sjötorp förskola  20 kilowatt   300 000 kronor 

Skrivaren förskola  20 kilowatt   300 000 kronor 

Snapen   30 kilowatt   400 000 kronor 

Termiten förskola  30 kilowatt   400 000 kronor 

Tidavad skola  30 kilowatt   400 000 kronor 

Österåsen skola  30 kilowatt   400 000 kronor 
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Lyrestads skola  30 kilowatt   400 000 kronor 

Den totala kostnaden är 5,2 miljoner och återbetalningstiden för investeringen 
hamnar på cirka 8-12 år beroende på elpriser och skatter. Ett högre elpris ger en 
snabbare återbetalning av investering.  

Lämplig mark för solceller enligt kontakt med Mark- och exploatering 

- Bångahagen norra blir byggklart år 2025 

- Bångahagen södra blir byggklart år 2027  

- Mark utmed ån Tidan norr om E20  

VänerEnergi AB utreder frågan vidare angående större solcellspark för 5 
megawatt på Bångahagen. I dagsläget är elnätet underdimensionerat och kräver 
en utbyggnad av Ellevio för att kunna ta emot energin som större solcellspark 
kan generera. Bedömningen är att denna utbyggnad är klar tidigast år 2027-
2028. 

Kommunens klimat- och energirådgivare kan bistå privata aktörer och 
fastighetsägare med kostnadsfri rådgivning gällande bland annat solceller. 

Kommunstyrelsen beslutade den 11 september 2023 (§ 211) att avsätta medel 
för framtagning av solbruksplan och detta arbete är nu i gång inom 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Tekniska nämnden beslutade den 17 oktober (§ 108) att föreslå 
kommunfullmäktige i Mariestad att anse motionen vara besvarad när det gäller 
solceller på tak med hänvisning till pågående uppdrag om framtagande av 
energieffektiviseringsplan för Mariestads kommun.  

Tekniska nämnden beslutade vidare att föreslå kommunfullmäktige i Mariestad 
att avslå motionen gällande solcellspark med anledning av att lämplig mark inte 
finns tillgänglig för stunden samt att elnätet saknar kapacitet att ta emot 
producerad el fram till cirka år 2027. 

Bedömning ur miljömässig dimension 
Etablering av solceller är helt i linje med kommunens miljö och klimatstrategi 
och har ett tydligt signalvärde för kommunens miljöarbete. 

Bedömning ur social dimension 
Förslaget till beslut berör inte barn/ungdomar. Att inhämta synpunkter gällande 
social dimension bedöms inte vara relevant i detta sammanhang. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Se kostnader under rubriken ”Bakgrund”. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Ks § 317 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-30 

TN 108/23 

Motion om solceller på kommunens tak 

 

Expedieras till: 

Fastighetsingenjör Thony Alvenfors  

Fastighetschef Joakim Halaby  

Therese Bohman (C) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 268 Dnr 2023/00617 

Anmälan: Medborgarförslag om att montera en taklyft i 
omklädesrum på badhuset samt inköp duschsäng 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till tekniska nämnden för 
beredning och beslut.  

Bakgrund 

En invånare har inkommit med ett medborgarförslag om att montera en taklyft 
i omklädningsrummen på badhuset samt köpa in en duschsäng.  

Expedieras till: 

Tekniska nämnden (nämndsekr.) 

Teknisk chef Johan Myhrman 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-12-18 

Sida 31 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 269 Dnr 2023/00626 

Anmälan: Medborgarförslag om att upprätta en kommunal 
matbank 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att inte ta upp medborgarförslaget med 
motiveringen att förslaget inte ligger inom kommunfullmäktiges 
befogenhetsområde.  

Bakgrund 

En invånare har inkommit med ett medborgarförslag om att upprätta en 
kommunal matbank.  

 

Expedieras till: 
Förslagsställaren 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 270 Dnr 2023/00639 

Anmälan: Medborgarförslag om att förbjuda parkering på 
Solhemsvägen förbi Grangärdets skola 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till tekniska nämnden för 
beredning och beslut. 

Bakgrund 

En invånare har inkommit med ett medborgarförslag om att förbjuda parkering 
på Solhemsvägen förbi Grangärdets skola för att öka säkerheten.  

 

Expedieras till: 

Tekniska nämnden (nämndsekr.) 

Teknisk chef Johan Myhrman 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 271 Dnr 2022/00359 

Fyllnadsval av ersättare i äldre- och omsorgsnämnden 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Platsen som ersättare i äldre- och omsorgsnämnden efter Eva-Lotta 
Hadzimuratovic (S) lämnas vakant då ny ersättare inte kunnat utses vid dagens 
sammanträde.  

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 oktober 2023 entledigades Eva-
Lotta Hadzimuratovic (S) från uppdraget som ersättare i äldre- och 
omsorgsnämnden. Valberedningen har att återkomma med förslag till ny 
ersättare efter Hadzimuratovic (S) 

Underlag för beslut 
Skrivelse upprättad av administrative chefen 2023-12-12. 

 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 
Äldre- och omsorgsnämnden 
Valberedningen 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 272 Dnr 2022/00410 

Entledigande och val av ledamöter i styrelsen för 
Mariestads drift- och servicebolag 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga ledamöterna i interimsstyrelsen för 
Mariestads drift- och servicebolag. De entledigade ledamöterna är: Johan 
Abrahamsson (M), Henrik Andersson (M), Malin Olsson Lundqvist (M), Janne 
Jansson (S) och Linnéa Wall (S). 

 

2. Kommunfullmäktige utser för Mariestads drift- och servicebolag: 

Ledamöter:    Suppleanter:  

Johan Abrahamsson (M)  Richard Thorell (M) 

Malin Olsson Lundqvist (M) Sara Swahnström (M) 

Henrik Andersson (M)  Anders Bredelius (M) 

Nils Farken (S)  Leif Udéhn (S) 

Anita Olausson (S)  Lillemor Ågren (S) 

 

Ordförande: Johan Abrahamsson (M) 

Vice ordförande: Nils Farken (S) 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-28 att bilda aktiebolaget Mariestads 
drift- och servicebolag AB. Syftet med bolaget är att tillhandahålla drift- och 
servicetjänster åt ägaren/ägarna inom fastighetsområdet och därmed förenlig 
verksamhet. Vid sammanträdet valdes även en interimsstyrelse bestående av 
Johan Abrahamsson, Henrik Andersson, Malin Olsson-Lundqvist, Janne 
Jansson och Linnea Wall.  

Styrelsen för Mariestads stadshus AB konstaterade vid sammanträde 2023-11-
22 att det behöver väljas en ordinarie styrelse till dotterbolaget Mariestads drift- 
och servicebolag AB.  

Enligt drift- och servicebolagets bolagsordning, § 8, ska styrelsen bestå av minst 
fem och högst sju ledamöter med minst fem och högst sju suppleanter.  
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Det är fullmäktige som entledigar och väljer ledamöter och suppleanter i 
bolagsstyrelser. Det är även fullmäktige som utser ordförande och vice 
ordförande.  

Valberedningen har att bereda ärendet så att fullmäktige kan entlediga 
interimsstyrelsen och välja nya ledamöter och suppleanter. 

Underlag för beslut 

Skrivelse upprättad av administrative chefen 2023-11-28. 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 2022-11-28 § 112, Bildande av 
Mariestads drift- och servicebolag. 

Protokollsutdrag från Mariestads Stadshus AB 2023-11-22, Entledigande och 
val av styrelseledamöter samt tillsättande av VD i Mariestads drift- och 
servicebolag. 

 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 
Entledigade ledamöter i interimsstyrelsen 
Valda ledamöter och suppleanter 
Koncernkoordinator Malin Eriksson 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Ekonomidirektör Mariestads Stadshus AB Christina Olsson 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 273 Dnr 2022/00366 

Fyllnadsval av ersättare i VänerEnergi AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Gunilla Ejeskog (S) från 
uppdraget som ersättare i VänerEnergi AB. 

2. Platsen lämnas vakant då ny ersättare inte kunnat utses vid dagens 
sammanträde.  

Bakgrund 

Gunilla Ejeskog (S) har inkommit med begäran om att entledigas från 
uppdraget som ersättare i VänerEnergi AB.      

Underlag för beslut 

Skrivelse upprättad av administrative chefen 2023-12-12. 

 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 
VänerEnergi AB 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 274 Dnr 2022/00409 

Fyllnadsval av revisor i Mariestads Tillväxtaktiebolag 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Till ny revisor i Mariestads Tillväxtaktiebolag efter Gunnar Elvin (M) 
utses Ann-Christine Gustavsson (C). 

2. Till ny revisorssuppleant i Mariestads Tillväxtaktiebolag efter Ann-
Christine Gustavsson (C) utses Jonny Carlsson (M). 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 november 2023 entledigades 
Gunnar Elvin (M) från uppdraget som kommunrevisor. Valberedningen har att 
återkomma med förslag till ny revisor i Mariestads Tillväxtaktiebolag efter Elvin 
(M). 

Underlag för beslut 

Skrivelse upprättad av administrative chefen 2023-12-14. 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 
Kommunrevisionen 
Lönekontoret 
De valda  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 275 Dnr 2022/00454 

Fyllnadsval av revisorssuppleant i Mariestad 
Markutveckling AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

Till ny revisorssuppleant i Mariestad Markutveckling AB efter Gunnar Elvin 
(M) utses Jonny Carlsson (M). 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 november 2023 entledigades 
Gunnar Elvin (M) från uppdraget som kommunrevisor. Valberedningen har att 
återkomma med förslag till ny revisorssuppleant i Mariestad Markutveckling AB 
efter Elvin (M). 

Underlag för beslut 

Skrivelse upprättad av administrative chefen 2023-12-14. 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 
Kommunrevisionen 
Lönekontoret 
Den valde ersättaren 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 276 Dnr 2022/00411 

Återtagande av val av revisorssuppleant samt val av revisor 
i Mariestads Stadshus AB 
  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att återta tidigare beslut § 222/2023 om att 
utse Björn Andersson (M) till revisorssuppleant i Mariestads Stadshus AB. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att utse Björn Andersson (M) till revisor i 
Mariestads Stadshus AB. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige utsåg 2023-10-30 (§ 222) Lars-Göran Kvist (S) till revisor 
och Björn Andersson (M) till revisorssuppleant i Mariestads Stadshus AB. 

Enligt bolagsordningen för Mariestads Stadshus AB ska det väljas två revisorer, 
inte en revisor och en revisorssuppleant. 

Kommunfullmäktige har därför att återta tidigare beslut § 222/2023 om att utse 
Björn Andersson (M) till revisorssuppleant samt att utse ytterligare en revisor 
jämte Lars-Göran Kvist (S) i Mariestads Stadshus AB. 

Underlag för beslut 

Skrivelse upprättad av administrative chefen 2023-12-14. 

 

Expedieras till: 
Enheten för demokratistöd 
Kommunrevisionen 
Lönekontoret 
Den valda 

 



Bilaga 1 § 263  

Protokollsanteckning från Centerpartiet. 

 

Uppsägning samarbetsavtal MTG 

Jag var med och la ett uppdrag i styrgruppen för MTG där en utvärdering av MTG-samarbetet under 
åren skulle göras. Utifrån den utvärderingen och nya förutsättningar titta på förändringar i avtalet. 
Centerpartiet sitter inte längre i styrgruppen och samarbetet i styrgruppen verkar inte fungera 
friktionsfritt. Ingen utvärdering har redovisats. Med tre Moderata kommunalråd i styrgruppen tycker 
jag det är synd att de inte kan lösa ut frågan. Med den informationen vi har är det svårt att överblicka 
konsekvenserna av förslaget att avsluta samarbetet. Det är också svårt att veta vilka nödvändiga 
förändringar som skulle behöva göras i avtalet för framtiden. Med anledning av att förändringar 
behöver göras, och att konsekvenserna av ett delat MTG är oklara, kommer Centerpartiet inte delta i 
beslutet. 
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Ärende: Uppsägning av gemensamma nämnder och andra 
samverkansavtal inom MTG 

 

§ 263 
 

Namn och parti Ja Nej Avstår Frånv
arande 

Johan Abrahamsson (M)                                                            X    

Richard Thorell (M)                  X    

Sara Swahnström (M)                 Lars Carlsson (M)                                           X    

Henrik Andersson (M)                    X    

Anette Karlsson (M)                                                                                                    X    

Amin Safar (M)                          Lars Samuelsson (M) X    

Yvonne Gogolin (M)                       X    

Sten Bergheden (M)                   Magnus Runersjö (M) X    

Elin Abrahamsson (M)   X    

Göte Andersson (M)     1:e vice ordf.  X    

John-Gunnar Nilsson (M)  X    

Katarina Ahlgren Brydzinski (M)                                    X    

Anders Bredelius (M)                                   X    

Malin Olsson Lundqvist (M) X    

Urban Claesson (M)                      Sven Karlsson (M) X    

Liselotte Andersson (M)  X    

Anders Svensson (M)             X    

Daniel Lång (M) X    

Ola Jonegård (M)                                X    

Börje Andersson (M)    X    

Johan Magnusson (M)   X    

Anders Karlsson (C)      X  

Jan Wahn (C)                               Torbjörn Forsell (C)   X  

Therese Boman-Nordlie (C)                                    X  

Sven-Inge Eriksson (KD) X    

Ida Ekeroth Clausson (S)   X   
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Janne Jansson (S)      X   

Linnéa Wall (S)       X   

Sebastian Ekeroth Clausson (S)  X   

Anita Olausson (S)        X   

Leif Udéhn (S)         X   

Gun-Britt Alenljung (S)    2:e vice ordförande  X   

Nils Farken (S)   X   

Marianne Johansson (S)  X   

Leif Andersson (S)           X   

Ninni Larsson (S)  X   

Ola Bertilsson (S)                        Katarina Udéhn (S)  X   

Lillemor Ågren (S)  X   

Anton Johnsson (S)                     Marie Molin (S)  X   

Linda Fröberg (S)                       Arne Andersson (S)  X   

Lisa Wallenstein (V)  X   

Marie Engström Rosengren (V)    X   

Britta Wänström (V)                      X   

Bo Heijl (SD) X    

Pontus Ragnarsson (SD)  X    

Joakim Wahlström (SD)                                              X    

Gudrun Sjöberg (SD)    X 

Beatrice Barck (SD) X    

Karin Reboli (M) ordförande X    

Totalt: 27 18 3 1 
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